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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem veszik figyelembe a hazai műemlékvédelmi 
szakma ajánlásait?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
Az Építési  és Közlekedési Minisztérium közölte,  hogy eredményesen lezárult a Zsámbék Város
önkormányzata által kiírt tervpályázat, a győztes Közti Zrt. terve alapján újjáépülhet a zsámbéki
premontrei  templom.  Az  ilyen  és  ehhez  hasonló  felújításokkal,  visszaépítésekkel  kapcsolatban
rendkívül  súlyos  szakmai,  építészeti,  műemlékvédelmi  kritikák  fogalmazódnak  meg,  -  a
műemlékvédelmi  szakma  az  eredeti,  rég  megsemmisült  formák  új  szerkezettel,  új  anyagokból
történő visszaépítését lényegében történelemhamisításnak tekinti. Kézenfekvő intő példa lehetne a
diósgyőri  vár  kudarcos,  hosszadalmas,  költséges,  statikai  hibák  miatt  leállított  újjáépítése,  és
ugyanezek a  problémák jó  eséllyel  a  zsámbéki  romtemplom esetében is  megismétlődhetnek.  A
zsámbéki templom újjáépítését a megszólaló szakemberek szintén veszélyes, de egyúttal felesleges
vállalkozásnak is tartják,  tekintve, hogy a Lehel téri  Szent Margit-templom a zsámbéki bazilika
másolata.
 
Kérem, hogy válaszoljon a kérdéseimre.
 
 
Miért nem veszik figyelembe a hazai műemlékvédelmi szakma ajánlásait?
Ezeket  a  számottevő  anyagi  forrásokat  miért  nem  az  ismert  nemzetközi  műemlékvédelmi
sztenderdekkel összhangban hasznosítják?
 
Várom válaszát.


